
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 22. marts 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

1010 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet 

efter ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 1010:  

”Mener ministeren, at der kan sikres en bedre balance, end den nuværende ramme-

bevilling tillader, så man på den ene side udnytter den ledige sengekapacitet på Sano, 

og på den anden side nedbringer den lange venteliste til rehabilitering på centrene?” 

 

Svar: 

Til brug for min besvarelse har ministeriet indhentet bidrag fra Sundhedsstyrelsen, 

der oplyser følgende: 

 

”SuŶdhedsstyrelseŶ skal beŵærke, at rehabilitering bør foregå på det specialiserings-

niveau og med de indsatser, som patienten har behov for. Samtidig bør behandlingen 

foregå på laveste effektive omkostningsniveau, således at patienter med behov for 

basal rehabilitering ikke behandles på specialiseret niveau. 

 

Sundhedsstyrelsen kan ikke vurdere, om det vil være fornuftigt at udvide bevillings-

rammen.  

 

Sundhedsstyrelsen finder, at midlerne brugt til Sano, og andre §79 stk. 2 sygehuse, 

bør støtte en øget sammenhæng med det øvrige sundhedsvæsen, og med kommu-

nale tilbud på både sundheds- og beskæftigelsesområdet. En eventuel øgning af ram-

men bør således ledsages af krav til øget fokus på brobygning mellem specialsygehus 

og primær sektor, fx overdragelse og understøttelse af borgeren i hjemkommunen 

ved eks. rådgivning og udgående funktioner med henblik på kompetenceløft af den 

alŵeŶe rehabiliteriŶgsiŶdsats i koŵŵuŶerŶe.” 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Charlotte Lyngholm 

 

Folketingets Sundhedsudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 07-06-2021 

Enhed: NAERSOM 

Sagsbeh.: DEPCHLY 

Sagsnr.: 2105999 

Dok. nr.: 1758242 

 

Sundhedsudvalget 2020-21
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 1010

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

